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Javna tribina o Inicijativi za osnivanje REKOM/a 

 

Split, Hrvatska 

26. studeni 2009.  

 

 

Hrvatska akademska udruga Split organizirala je javnu tribinu o 

osnivanju REKOM-a, kojoj je prisustvovalo 44 sudionika - aktivista 

organizacija za ljudska prava, novinara, predstavnika akademske 

zajednice  i Katoličke crkve, novinara i građana. Uvodničari su bili  

Vesna Teršelič i Eugen Jakovčić  (Documenta, Zagreb, Hrvatska) i  

Suzana Kunac (B.a.b.e., Zagreb, Hrvatska). Skup je moderirao don 

Ivan Grubišić  (Hrvatska akademska udruga Split, Hrvastka).  

 

Pregled prijedloga, preporuka i mišljenja sudionika/ca: 

 

Dokumenti nestaju, svjedoci umiru, a mi nemamo bazu podataka. 

 

Radeći na istraživanju ratnih zločina u Bosni i Hercegovini, vidio sam 

kolika je opravdanost i hitnost ovakve Inicijative. Kad sam prvi puta 

pokušavao doći do dokumenata koji govore o ratnim zločinima (...) 

kad sam počeo tragati za prvim službenim dokumentima, dočekan sam 

sa odbojnošću, nepovjerenjem. Kao da kažu: ovaj sad traži podatke o 

zločinima koji su počinili Muslimani nad Hrvatima, a što ako počne 

drugo tražiti? (..) Ti arhivi o ratu u Bosni i Hercegovini rasuti su po 

čitavome svijetu, tako i dokumenti o zločinima. Tri puta sam u 

Hrvatskom državnom arhivu prevrnuo čitav dio koji nosi naziv Rat u 

Bosni i Hercegovini. U 74 sanduka. I sad vam mogu kazati da nekih 

od onih dokumenata koje sam nalazio prvi puta, drugi puta nije bilo.... 

Prema tome, dokumenti nestaju. Svjedoci umiru, a mi nemamo nigdje 

bazu podataka i dokumenata gdje ih možemo naći. (Ivica Mlinovčić, 

novinar, Split, Hrvatska, Javna tribina o Inicijativi za osnivanje 

REKOM-a, Split, Hrvatska, 26. studenoga 2009)  

 

 

Crkva bi trebala u ovoj Inicijativi biti u prvim redovima, ali ona 

zatvara oči pred istinom. Oni koji vjeruju da imaju apsolutnu 

istinu, ne trebaju dijalog. 
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Mi ćemo na Vijeću Udruge, gdje poštujemo pravo procedure, 

raspraviti o tome da se priključimo Koaliciji za REKOM. Ali sigurno 

smo za utvrđivanje činjenica i sigurno, koliko možemo, da ćemo u 

tome pokušati pomoći. (...) Ja smatram da bi Crkva trebala biti u ovim 

stvarima u prvim redovima, ali postoji čitav niz njihovih obrazloženja 

koja su zapravo utopijska, ili zatvaranje očiju pred istinom. Bojim se, 

volio bih da pogriješim, da će se ona tako ponijeti  i u vezi s  

najnovijim  stavovima  da u našem društvu, nakon 19 godina,  treba 

sprovesti lustraciju i da se sljedeći predsjednik mora izričito 

opredijeliti za žrtve komunizma i osuditi ih. (...) Problem je ako nismo 

pod istom kapom gdje će oni sve kontrolirati i nadzirati i određivati. 

Takav je mentalni sklop, a ja mislim da je to čak doseg i razina 

razmišljanja. (..) Oni koji vjeruju da imaju apsolutnu istinu, njima ne 

treba dijalog. I to je problem tog mentalnog sklopa, ali ja mislim da se 

ipak građanska svijest polako događa, da treba biti strpljiv. Ja se 

osobno rado uključujem u programe koji imaju zadatak da guraju 

Mosor. Mene to izaziva. Mislim da je i guranje ovoga projekta 

guranje Mosora. (Don Ivan Grubišić, Hrvatska akademska udruga 

Split, Javna tribina o Inicijativi za osnivanje REKOM-a, Split, 26. 

studenoga 2009) 

  

 


